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Plats: 

Kungsholmens västra gymnasium, Konradsbergsvägen 1, hus O, plan 5 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(FP) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast måndagen den 5 oktober 

2015. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 20 augusti 2015 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 20 augusti 2015, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 15 september 2015 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 15 september 2015, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 4 september 2015 från: 

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för utveckling och samordning  

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Anmälan av beslut av nämndens ordförande den 7 september 

2015, dnr 4.3.1-8664/2015 avseende prövning av rektors beslut 

om att stänga av elev och beslut om fortsatt avstängning. 

 
Beslut 

Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 6  

Lärarsekreterare 

Svar på skrivelse från John Kåberg (C) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 juli 2015, dnr 1.1.3-855/2015. 

 

Ärendet bordlades vid utbildningsnämndes sammanträde den 20 

augusti 2015. 

 

John Kåberg (C) önskar att förvaltningen återkommer med 

information om konsekvenserna av att införa ett pilotprojekt 

med lärarsekreterare vars huvudsakliga uppgift blir att avlasta 

lärarna administrativt. Förvaltningen anser att det är 

problematiskt att peka ut specifika arbetsuppgifter som lärare 

ska lämna över till administrativ personal, att redan genomförda 

insatser ska utvärderas och att legitimationsreformens 

ikraftträdande kan leda till administrativ avlastning för 

legitimerade lärare. Med denna bakgrund anser förvaltningen att 

det i dagsläget saknas förutsättningar för ett pilotprojekt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Förvaltningen delar min och Centerpartiets syn att lärare ska få 

vara lärare och att så mycket som möjligt av Stockholms lärare 

ska gå till undervisning. Ändå ser förvaltningen inte skäl nog att 

ens införa ett pilotprojekt så att lärare i stadens skolor kan lämna 
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över uppgifter till annan personal. Jag ser väldigt positivt på att 

förvaltningen har tagit till flera bra åtgärder varav flera 

presenteras i svaret på min skrivelse men det finns ingen 

anledning att sluta där. Att dessa insatser dessutom alla felfritt 

ska falla väl ut är inte en självklarhet utan de kanske till och 

med kan ha motsatt effekt och öka den administrativa bördan för 

lärare.  

 

Oron över vad som definierar termen ”administrativa uppgifter” 

kan ses som väldigt byråkratiskt när det är självklart att varken 

jag, Centerpartiet eller utbildningsnämnden ska bestämma vad 

som ska stå i detaljerna i tjänstebeskrivningarna. Ambitionen 

med min skrivning är att lärare som yrkesgrupp ska ha resurser 

tillgängliga att genomföra arbetsuppgifter åt dem som inte hör 

till det direkta pedagogiska arbetet. På så sätt får lärare fortsätta 

vara lärare och samtidigt ökar arbetsgivarvarumärket i 

Stockholm stad. 
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§ 7   

Tertialrapport Tertial 2 2015 för Utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Tertialrapport 2 2015 med delårsrapport per den 31 augusti 

godkänns. Rapporten överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Nämnden föreslår att kommunstyrelsen godkänner 

föreslagen budgetjustering med totalt 6,8 mnkr för bidrag till 

fristående förskola med hög hyra, se bilaga 2. 

3. Förslag till omslutningsförändringar motsvarande totalt 

158,1 mnkr godkänns, se bilaga 2.  

4. Kista gymnasium byter från och med den 1 juli 2016 namn 

till Stockholms byggtekniska gymnasium. 

5. Och därutöver anföra: 

Det överskott som förväntas under 2015 beror främst på ett 

framgångsrikt hushållande med resurser på skolorna. Det är 

glädjande att många fler skolor klarar sin ekonomi. Det är 

tecken på att den tidigare svåra ekonomiska situation som 

många skolor lidit av i stor utsträckning har avhjälpts.  

 

Skolresultatet för Stockholms elever är splittrat. Elevgruppernas 

resultatutveckling har stagnerat samtidigt som det 

genomsnittliga meritvärdet aldrig varit så högt. En grupp 

utmärker sig tydligt och det är pojkar från ofördelaktiga 

socioekonomiska förhållanden. För denna grupp har 

skolresultatet försämrats kraftigt de senaste tio åren. Stockholms 

skolor har ett viktigt arbete framför sig, att vända trenden uppåt 

i samtliga elevgrupper. För att lyckas med detta behövs fortsatt 

kraftfulla satsningar på skolan och på ökad samverkan inom 

staden med eleven i centrum. Samtidigt ska vi minnas att det 

även på skolor med goda resultat finns elever som inte når 

behörighet till gymnasieskolan eller inte lyfter sina resultat. Det 

systematiska kvalitetsarbetet måste därför omfatta alla och ske 

på bred front.  

 

Utbildningsnämnden kommer de närmaste åren att göra fortsatta 

insatser för att eleverna ska få mer tid med sina lärare, att mer 

av tiden ägnas åt pedagogisk utveckling, att öka attraktiviteten i 

läraryrket och att sätta in nödvändiga stödinsatser tidigt. 

Elevhälsan ska fortsätta att utvecklas med inriktning på 

förebyggande arbete och målet om fullt utrustade elevhälsoteam 

på varje skola. Utvecklingen i skolan ska ske med eleven i 

centrum för en jämlik och likvärdig skola med satsningar på 

digitalisering och en sammanhållen skoldag. 

6. Beslutet justeras omedelbart. 
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Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 september 2015, dnr 1.2.2-8681/2015. 

 

Kommunstyrelsen har i uppdrag att löpande följa utfallet av 

stadens verksamheter. Nämnden ska i tertialrapporterna 

redogöra för uppnådda resultat och analysera eventuella 

avvikelser för verksamhet och ekonomi jämfört med 

verksamhetsplanen och de förväntade resultaten.  

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden uppnår flera av 

kommunfullmäktiges mål och i hög grad bidrar till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås. De i 

verksamhetsplanen angivna uppdragen och aktiviteterna 

genomförs som planerat och en mängd insatser pågår, som 

anknyter till de av nämnden prioriterade områdena. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

i samverkan övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 2 2015 med delårsrapport per den 31 augusti 

godkänns. Rapporten överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Nämnden föreslår att kommunstyrelsen godkänner 

föreslagen budgetjustering med totalt 6,8 mnkr för bidrag till 

fristående förskola med hög hyra, se bilaga 2. 

3. Förslag till omslutningsförändringar motsvarande totalt 

158,1 mnkr godkänns, se bilaga 2.  

4. Kista gymnasium byter från och med den 1 juli 2016 namn 

till Stockholms byggtekniska gymnasium. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och Edith Ringmar (V) framlade 

ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Även i år visar kunskapsresultaten på positiva tendenser i 

Stockholm även om det fortfarande finns stora utmaningar. 

Klyftorna utifrån socioekonomisk bakgrund är fortsatt ökande, 

trots att angelägna program satts igång, som Fokusskolearbetet. 

Klyftorna mellan pojkars och flickors resultat är också de 

fortfarande stora. Utbildningsnämnden har en viktig utmaning 

framöver att fullfölja skolans kompensatoriska uppdrag. I det 

ingår både att öka likvärdigheten liksom att fortsätta stärka 

möjligheterna till spetsutbildningar. 

 

Ett fortsatt bekymmersamt område avser indikatorerna vad 

gäller trygghet och studiero. Det är oroväckande att en så låg 

andel av eleverna anser att det råder studiero och att de kan 

koncentrera sig på sitt lärande på lektionerna, även om det blivit 

bättre på senare år. Studieron måste förstås som 

sammanhängande med lärarens/lärarnas ledarskap i 

klassrummet, och därmed också med lärares yrkesroll och 

status.  

 

Därför är det riktigt trist att tertialrapporten inte i någon del 

uttrycker ambitioner eller prioriteringar vad gäller lärares lön, 

utvecklingsmöjligheter eller administrativa arbetsbörda. Detta 

ska dock inte förvaltningen lastas för, utan speglar i själva 

verket ett helt frånvarande politiskt ledarskap från den 

socialdemokratiskt ledda majoriteten.  

 

I offentlighetens ljus talar majoriteten gärna om bättre 

arbetsvillkor för lärare, som i debattartikeln ”Städa bort 

administrationssamhället” på Skolvärldens debattsida den 7 

september 2015. Det är upprörande att se att dessa förespeglade 

ambitioner inte i någon del återfinns i de politiska ärenden som 

förelagts utbildningsnämnden under det senaste året.  

 

En viktig nyckel till skolans framgångar ligger i lärarnas 

yrkesroll, som måste återupprättas efter att ha urvattnats under 

decennier. Därför genomförde vi under flera år höjningar av 

lärarlönerna utöver avtal, varav den sista beslutades våren 2014. 
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Majoritetens första år utmärkts istället dels av inställda 

lönesatsningar och uteblivna reformer för bättre arbetsmiljö, 

trots fagert tal.  

 

Det (S) eventuellt tänker sig vinna på att inte föra fram några 

politiska förslag som kan skapa debatt, får lärarna betala i form 

av en stagnerad utveckling. Det kommer inte att gynna 

Stockholms elever. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (M) och (FP). 
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§ 8   

Inriktningsbeslut om nybyggnation av skolbyggnad vid 
Johan Skytteskolan, Ekängen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag om nybyggnation av skolbyggnad vid 

Johan Skytteskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 212 mnkr med en tillkommande 

hyra första året om cirka 16 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 augusti 2015, dnr 2.6.3-5292/2014. 

 

Vid Johan Skytteskolan finns en tillfällig paviljongetablering 

som behöver avvecklas. Samtidigt finns ett behov av ytterligare 

lokalkapacitet i Älvsjö. Genom att riva två befintliga byggnader 

i kvarteret Smörbulten och ersätta dessa med en ny 

skolbyggnad, möjliggörs en avetablering av befintliga 

paviljonger samtidigt som lokalkapaciteten i Älvsjö säkerställs. 

En ny byggnad bedöms kunna stå klar för verksamheten att 

nyttja från skolstart höstterminen 2019. Den totala 

hyresgenererande projektkostnaden bedöms uppgå till cirka 212 

mnkr med ett hyrestillägg första året om cirka 16 mnkr. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, Älvsjö 

stadsdelsförvaltning, representanter från skolledningen vid 

Johan Skytteskolan samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

Ärendet anmäldes till kommunstyrelsens ekonomiutskott den 26 

augusti 2015. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag om nybyggnation av skolbyggnad vid 

Johan Skytteskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 212 mnkr med en tillkommande 

hyra första året om cirka 16 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Förlag till inriktningsbeslut om byggnation av ny skola i 

Midsommarkransen 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ny grundskola i Midsommarkransen, 

till en bedömd hyresgenererande projektkostnad på cirka 

340 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 september 2015, dnr 13-324/2629. 

 

I detta tjänsteutlåtande föreslår utbildningsförvaltningen att 

utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om att bygga en ny skola med fyra paralleller 

F-6, om 900 elever inklusive grundsärskola i 

Midsommarkransen. Skolan ska vara omställbar till en F-9 

organisation med tre paralleller.  Uppskattad hyresgenererande 

kostnad är cirka 340 mnkr. En ny skola beräknas stå klar 

höstterminen 2020. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen, huvudskyddsombud och SISAB. Under 

ärendets beredning har utbildningsförvaltningen haft kontakt 

med expolateringskontoret och stadsbyggnadskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ny grundskola i Midsommarkransen, 

till en bedömd hyresgenererande projektkostnad på cirka 

340 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Delegation i teknisk etablering, verksamhetsinförande, 

tekningsrätt samt förvaltning inom "Skolplattform 

Stockholm" 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsdirektören får 

rätt att för utbildningsnämndens räkning besluta att delegera 

attesträtten för avtalsjusteringar och avtalstillägg gällande 

genomförande av teknisk etablering, verksamhetsinförande 

samt förvaltning av Skolplattformen, enligt redovisning i 

detta utlåtande.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 augusti 2015, dnr 1.3.3-8427/2015. 

 

Utbildningsförvaltningen har tillsammans med samtliga 

stadsdelsförvaltningar och arbetsmarknadsförvaltningen 

genomfört en gemensam upphandling av it-baserade 

verksamhetssystem, inklusive service desk, för skolformerna 

förskola, förskoleklass, grundskola, grundsärskola, 

gymnasieskola, gymnasiesärskola, vuxenutbildning, LärVux, 

yrkeshögskola och svenska för invandrare. De it-baserade 

verksamhetssystemen, inklusive service desk, benämns fortsatt 

Skolplattformen. Upphandlingsprojektet benämns Skolplattform 

Stockholm. 

 

Upphandlingsfasen av Skolplattform Stockholm är avslutad och 

Skolplattform Stockholm övergår till ett genomförandeprojekt 

som omfattar teknisk etablering och verksamhetsinförande.  

 

Deltagande stadsdelsnämnder och arbetsmarknadsnämnden 

kommer att besluta att delegera till utbildningsnämnden att 

besluta om genomförande av teknisk etablering, 

verksamhetsinförande samt förvaltning av Skolplattformen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts avdelningen för utveckling och samordning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsdirektören får 

rätt att för utbildningsnämndens räkning besluta att delegera 

attesträtten för avtalsjusteringar och avtalstillägg gällande 

genomförande av teknisk etablering, verksamhetsinförande 
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samt förvaltning av Skolplattformen, enligt redovisning i 

detta utlåtande.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Beslut om delegation av upphandling för stadens 

pedagogiska verksamheter inom projektet gemensam IT-

service (GSIT) 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsdirektören får i 

uppdrag att fastställa förfrågningsunderlag för 

utbildningsnämndens upphandling av it-service, fatta 

tilldelningsbeslut, teckna avtal, samt förvalta detta avtal och vid 

behov vidta sådana förändringar, kompletteringar och/eller 

tillägg till avtalet som utifrån avtalade åtaganden, stadens 

verksamhetsbehov och affärsmässiga grunder är påkallade. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 september 2015, dnr 1.3.3-8604/2015. 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 18 juni 2014 att förlänga 

avtalet med Volvo IT om gemensam it-service i två år, till och 

med 31 december 2018. Detta för att en kontrollerad överföring 

till ny leverans ska kunna ske under perioden 2017-2018. 

Kommunstyrelsen beslutade även att ge stadsdirektören i 

uppdrag att genomföra en förnyad centralupphandling av 

gemensam it-service samt teckna och förvalta avtal. 

Utbildningsdirektören föreslås få motsvarande delegation att 

genomföra och teckna avtal för utbildningsnämndens 

upphandlingsuppdrag av kommunfullmäktige fastställd 

indelning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av utbildningsförvaltningens avdelning för 

utveckling och samordning i samråd med stadsledningskontorets 

it-avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Att utbildningsdirektören får i uppdrag att fastställa 

förfrågningsunderlag för utbildningsnämndens upphandling av 

it-service, fatta tilldelningsbeslut, teckna avtal, samt förvalta 

detta avtal och vid behov vidta sådana förändringar, 

kompletteringar och/eller tillägg till avtalet som utifrån avtalade 

åtaganden, stadens verksamhetsbehov och affärsmässiga 

grunder är påkallade. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 september 2015, dnr 1.3.2-8508/2015. 

 

Förvaltningslagen reglerar i §§ 22 – 30 hanteringen av beslut 

och överklaganden. För att hela tiden kunna upprätthålla kraven 

på skyndsamhet vid överklagande föreslår förvaltningen att 

nämndsekreteraren vid överklagande av utbildningsnämndens 

beslut får rätt att pröva om överklagandet kommit in i rätt tid 

samt avgöra om beslutet är uppenbart oriktigt, och därför ska 

omprövas. Det gäller inte beslut om yttrande till domstolen över 

det överklagade nämndbeslutet. En komplettering föreslås i 

kommentaren till delegationsordningens punkt 002. 

 

Skollagen reglerar vilka som får undervisa i skolväsendet samt 

anställning av lärare och förskollärare. Vid anställning för sex 

månader eller mer av person som saknar lärar- eller förskollärar-

examen gäller särskilda regler. Ett förtydligande föreslås i 

kommentaren till delegationsordningens punkt 1002 a. Rektor 

ska fatta ett särskilt beslut om anställning som lärare för sex 

månader eller mer vid matchning via tillgångslistan, av 

tillsvidareanställd lärare som saknar behörighet/legitimation. 

 

Ett förtydligande om statsbidragshantering i Skolverkets databas 

föreslås i punkt 1175. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Förslag om utbildningsgaranti i gymnasieskolan 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001133/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 juli 2015, dnr 1.6.1-7656/2015. 

 

Promemorian från utbildningsdepartementet innehåller förslag 

till ändringar i skollagen för att säkerställa att gymnasie- och 

gymnasiesärskoleelever hos enskilda huvudmän får ovillkorlig 

rätt att fullfölja sin utbildning. Det föreslås att elevens 

hemkommun ska se till att eleven ges möjlighet att fullfölja sin 

utbildning i fall där enskild huvudman för gymnasie- eller 

gymnasiesärskola upphör med sin verksamhet. Kommunernas 

utökade åtagande ska finansieras genom avdrag från det 

grundbelopp som kommunen betalar till enskilda huvudmän för 

utbildning på nationella program i gymnasie- och 

gymnasiesärskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med avdelningen för utveckling och samordning, avdelningen 

för ekonomi och styrning samt grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck framlade ett eget förslag till beslut 

och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag:  

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Vi anser att det är mycket angeläget att elever i gymnasiet, 

oavsett huvudman, kan fullfölja sin utbildning under de 

förutsättningar som gällde vid tidpunkten då studierna inleddes. 

Detta gäller utbildning, studieort, skola, program och inriktning. 

Detta är viktigt dels för att eleven ska känna trygghet vid valet 

av utbildning, men också för att kommunerna och andra 

skolhuvudmän ska ges rimliga planeringsförutsättningar, såväl 

vad gäller verksamheten som rent ekonomiskt.  

Vi ser dock inte hur det nu föreliggande lagförslaget medför 

ökad trygghet för eleverna i förhållande till dagens situation. 

Det finns redan idag regleringar som täcker de frågeställningar 

som diskuteras i det föreliggande förslaget och som har visat sig 

fungera väl även vid mer omfattande skolavveckling. Ett 

exempel är hanteringen av de elever som drabbades när John 

Bauer-koncernen gick i konkurs för några år sedan.   

Vi har också svårt att se något samband mellan det nu liggande 

lagförslaget, som föreslår en generell kostnadsreducering 

avseende bidraget till fristående skolor i förhållande till de 

kostnader som kan uppkomma i enskilda kommuner om 

enskilda skolor plötsligt avvecklas. Fristående skolor ska alltså 

få ut en mindre andel av skolpengen för att täcka kommunens 

eventuella kostnader vid en avveckling. Erfarenheter från 

tidigare konkurser visar på de ekonomiska konsekvenserna för 

de kommuner som drabbas är marginella för stora kommuner 

som Stockholm så innebär detta i praktiken inga merkostnader.  

Alla elever måste kunna känna sig trygga i sina skolval. För oss 

moderater är det viktigt att såväl de kommunala som de 

fristående skolorna ges förutsättningar att fullfölja de 

utbildningar som utlovats och som eleverna har valt. Det är detta 

vi bör fokusera på snarare än att genomföra lagförslag som i 

bästa fall bara är slag i luften, och i värsta fall blir ytterligare ett 

sätt att negativt särbehandla fristående skolor.  

Därför avstyrker vi utbildningsförvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

En huvudman inom utbildningsområdet måste känna ansvar för 

att de elever man också åtar sig får gå färdigt sin utbildning. 

Den förstärkta garantin handlar om en rätt att slutföra sin 

utbildning hos en annan huvudman än den som utbildningen 

påbörjades hos, inom samma nationella program. Detta är 

positivt.  

 

Vi vill särskilt poängtera betydelsen av att den förstärkta 

garantin har ett tydligt elevperspektiv. Eleven ska få möjlighet 

att avsluta sin utbildning på en skola inom ett rimligt avstånd, 

antingen från hemmet eller från den tidigare skolan. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen från (M). 
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§ 14   

Stopp för kommunalt finansierad modersmålsundervisning 

i förskolan 

Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr 106-876/2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 augusti 2015, dnr 1.6.1-7299/2015. 

 

Utbildningsnämnden har fått en remiss om att 

modersmålsundervisning i förskolan är kostsam och ineffektiv 

och därför bör avskaffas. 

 

Förskolan har enligt skollagen och läroplanen ett uppdrag att 

stödja barns språkutveckling både på svenska och eventuella 

andra modersmål. Forskning visar att detta är viktigt för barnens 

språkutveckling och därmed fortsatta utveckling och lärande. 

 

I förskolan bedrivs inte modersmålsundervisning på det sätt som 

görs i grundskolan utan modersmålsstöd ska vara en integrerad 

del av den ordinarie verksamheten.  

 

Det finns inga riktade medel för modersmålsundervisning i 

förskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 15   

Uppräkning av programpriser inom gymnasieskolan samt 

förslag till prislista 2016 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 1111303/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 september 2015, dnr 1.6.1-8695/2015. 

 

KSL:s styrelse beslutade den 4 juni 2015 att rekommendera 

samverkansområdets kommuner att anta föreslagen prislista för 

gymnasieskolan 2016 baserad på en genomsnittlig uppräkning 

med 2 procent. Föreslagen prislista har tagits fram i samråd med 

kommunledningarna. Förvaltningen har inga synpunkter på 

förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med ekonomienheten samt enheten för vägledning och 

antagning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Enligt KSL:s egen indexuppräkning är kostnadsökningen 3,05 

procent för 2016, trots detta föreslås nu endast en uppräkning 

med 2 procent. Detta motiveras enligt förslaget vara en pressad 

ekonomi.  Vi anser därför att Stockholm bör verka för en högre 

uppräkning av programpengen framgent.  

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 8/2015 

Sida 27 (56) 

2015-09-21 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Stockholms stad behöver ta sitt ansvar för att fortsätta att stärka 

läraryrkets status. I det ingår att höja lönerna, stärka 

karriärvägarna och arbeta med den administrativa arbetsbördan.  

Den rödgrönrosa majoriteten i Stockholms stad har också de 

före och efter valet hösten 2014 utlovat omfattande satsningar 

på skolan - inte minst på lärarnas löner. Mot bakgrund av detta 

anser vi att en uppräkning av programpengen med två procent 

verkar i underkant för att nå dessa storslagna löften och visioner. 

Nu ser vi istället att Socialdemokraterna valt att avsluta 

Stockholms stads lärarlönesatsning och att inga reformer vad 

gäller lärares arbetsmiljö har aviserats. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (M) och (FP). 
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§ 16   

SÖK- statsbidrag för ökad kvalitet, utredningen om kvalitet 

i utbildningen för elever med vissa funktionsnedsättningar 

(SOU 2015:45) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1173/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 juli 2015, dnr 1.6.1-7885/2015. 

 

Utredningen om kvalitet i utbildningen för elever med vissa 

funktionsnedsättningar redogör för hur statsbidraget till 

särskilda insatser på skolområdet fungerar, SOU 2015:45. 

Utredningen föreslår vissa förändringar i skollagen samt att två 

nya statsbidragsförordningar ska ersätta nu gällande 

statsbidrags- förordning. Vidare föreslår utredningen 

nödvändiga konsekvensändringar i förordningen med 

instruktion för Specialpedagogiska skolmyndigheten (SPSM) 

samt förordningen om statsbidrag till folkbildningen.   

 

Förslagen rör  

 särskild undervisning på sjukhus,  

 statsbidrag för regionala utbildningsinsatser och 

utvecklingsprojekt för elever med funktionsnedsättning,  

samt  

 särskild anordnad utbildning för elever med svår 

synskada.   

 

Förvaltningen ställer sig positivt till förslagen i utredningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen och ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Innovationsstrategi för Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 138-903/2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 augusti 2015, dnr 1.6.1-6851/2015. 

 

Staden står inför stora framtida utmaningar i form av ökad 

globalisering, digitalisering, krav på ekologisk och social 

hållbarhet och bristande kompetensförsörjning. Den 

demografiska utvecklingen kräver utbyggnad av infrastruktur 

och bostäder för att säkerställa en fortsatt välfärd samtidigt som 

stockholmarna kräver att staden även fortsättningsvis ska kunna 

erbjuda de bästa och mest kostnadseffektiva tjänsterna som 

tillför störst nytta till medborgarna. För att möta de 

utmaningarna är det angeläget att det finns en stark och 

välutvecklad kultur i staden som främjar innovationer. För att 

stärka stadens innovationskraft föreslås sex delstrategier som rör 

styrning mot ökad innovation, utveckling av verktyg för 

innovation i offentlig verksamhet, stärkt kompetens hos 

medarbetare och chefer, utvecklad samverkan och stöd till 

upphandling.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen. 

Innovationsstrategin är en viktig pusselbit på vägen mot ett mer 

innovativt Stockholm. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen och avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  som svar på kommunstyrelsens remiss av 

innovationsstrategi för Stockholms stad anföra följande: 

 

Vi anser att innovationer har en viktig roll att fylla både i 

förhållande till att utveckla den befintliga verksamheten och för att 

bygga en stark och konkurrenskraftig region. Vi vill att 

nyskapande tankar och idéer ska kunna frodas och utvecklas i 

Stockholms stad i syfte att i förlängningen erbjuda medborgarna 

bättre verksamheter genom t ex innovationsupphandlingar där 

smarta lösningar ska prioriteras. I det arbetet är det också viktigt att 

staden vågar satsa på dessa frågor vilket inkluderar såväl centralt 

stöd till nämnderna och medarbetarna som att avsätta tillräckliga 

resurser i form av tid och pengar.  

 

Ambitionerna i det ärende som nu ligger för beslut är i grunden bra 

men den remitterade strategin är emellertid så oprecis att den inte 

kan anses utgöra ett strategidokument. Vi efterlyser ett tydligt syfte 

med strategin samt tydligare definitioner och avgränsningar kring 

hur stadens innovationsarbete konkret ska bedrivas.  

 

Strategin saknar även tydliga mål och indikatorer liksom en plan 

för hur arbetet ska följas upp vid sidan av budget. Vi anser att 

frågan om innovationer och innovationsupphandlingar är för 

viktiga för att bara reduceras till fina ord och formuleringar.  För 

att detta dokument ska bli en effektiv strategi så efterlyser vi 

konkreta målformuleringar och indikatorer, en tidsplan för 

implementeringsarbetet samt en konkret plan för hur detta arbete 

ska följas upp.  

 

Vi saknar även resonemang om på vilket sätt staden centralt 

kommer att stötta upp nämnder och medarbetare i syfte att öka 

deras kompetens vad gäller t ex innovationsupphandlingar.  Vidare 

kan det också finnas anledning att fundera över huruvida staden 

ska inrätta centrala stödfunktioner för innovationsarbetet eller om 
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det bör finnas forum för nätverkande och erfarenhetsutbyte mellan 

nämnderna. Idag ligger vissa nämnder längre fram än andra när det 

gäller innovationer, detta bör staden dra nytta av inom hela 

organisationen.  

 

Vi tycker att den strategi och den rapport som ligger till grund för 

beslutet är bra som underlag för en kommande innovationsstrategi 

men inte tillräckligt för beslut i kommunfullmäktige. Vi vill därför 

uppmana kommunstyrelsen att omarbeta och vidareutveckla 

innovationsstrategin utifrån de ovan anförda synpunkterna. 

 

Slutligen anser vi att alla förvaltningar och bolag inom staden 

bör ges i uppdrag att aktivt identifiera och undanröja hinder för 

företagande, utveckling och innovation. Detta ska vara en del av 

kärnuppdraget och integreras i det löpande arbetet. 

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Vi välkomnar att staden nu tar fram en innovationsstrategi. Vi 

håller också med om mycket av den problembeskrivning som 

ges i strategin kring de hinder som gör att innovation i alldeles 

för liten utsträckning är en naturlig del av hur Stockholms stad 

som organisation arbetar dagligdags. Även de delområden som 

strategin pekar ut uppfattar vi som i huvudsak relevanta. 

 

Vi tycker dock att strategin måste bli betydligt mer konkret 

innan den på allvar kan tjäna som vägledning för ett bättre 

innovationsarbete. En sådan konkretisering är nödvändig för att 

kunna utmana invanda arbetssätt och göra saker annorlunda. 

Aktivt ledarskap behövs, precis som strategin skriver, för att 

uppmuntra medarbetarna att arbeta med innovation, men det 

behövs också nya institutioner, finansieringslösningar och 

miljöer som driver fram innovation. 

 

Med tanke på hur omfattande stadens upphandlingar är, och hur 

lågt förmågan att använda upphandling för att främja innovativa 

lösningar skattas i dagsläget, måste arbetet med att främja 

innovationsdrivande upphandlingar ges högsta prioritet. Genom 

att lämna utrymme för utveckling av teknik och arbetssätt under 

avtalsperioden skapas nya möjligheter för tillväxt och 

innovationskraft hos de företag som har staden som kund. Vi 

hyser ingen större tilltro till majoritetens beredskap att se 

upphandlingar som ett instrument för innovation och tillväxt. 
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Slutligen anser vi att alla förvaltningar och bolag inom staden 

bör ges i uppdrag att aktivt identifiera och undanröja hinder för 

företagande, utveckling och innovation. Detta ska vara en del av 

kärnuppdraget och integreras i det löpande arbetet. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen från (M). 
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§ 18   

Strategi mot våldsbejakande extremism 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 155-943/2015 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 augusti 2015, dnr 1.6.1-7219/2015. 

 

Enligt remissen kommer Stockholms stad under 2015 att besluta 

om en stadsövergripande strategi mot våldsbejakande 

extremism. Remissunderlaget från kommunstyrelsen omfattar 

ett följebrev från kommunstyrelsen med ett antal utgångspunkter 

för det fortsatta arbetet med en stadsövergripande strategi samt 

en delstrategi från socialnämnden.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till de föreslagna samarbetena i 

finansrotelns utgångspunkter för det fortsatta arbetet såväl som 

socialnämndens delstrategi. Förvaltningen anser vidare att 

grund- och gymnasieskolan redan har i uppdrag att förmedla en 

demokratisk värdegrund samt att samverkan med socialtjänst, 

polis och andra relevanta aktörer sker genom samverkan i 

stadsdelarna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP) framlade ett eget förslag 

till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 8/2015 

Sida 35 (56) 

2015-09-21 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag. 

att  som svar på kommunstyrelsens remiss av förslag till 

strategi mot våldsbejakande extremism anföra följande: 

 

Stockholms stad måste ha ett stadsövergripande arbete och 

långsiktig strategi gällande unga krigsresande och 

våldsbejakande extremism. Där är vi överens. Däremot är ett 

sådant arbete så viktigt att det måste hanteras korrekt genom 

fullständig beredning och beslutas av kommunfullmäktige. 

Socialnämnden har inget mandat att fatta beslut om en 

stadsövergripande strategi som ligger till grund för andra 

nämnders uppdrag och där en annan nämnd har en central roll. 

Socialnämnden ska inte heller fatta gällande beslut i en fråga 

som är framtaget och hanterad av vänstermajoriteten i all hast 

och utan fullständig beredning. Hanteringen är under all kritik i 

en mycket viktig fråga för Stockholms stad.  

 

Mot bakgrund av detta är strategin såsom den har utformats en 

strategi som vi moderater inte ställer oss bakom. Vi förordar 

därför att hela strategin omarbetas i grunden. 

 

Vi kan aldrig acceptera att människor i Sverige, och i 

Stockholm, värvas till extrema grupper som begår vålds- och 

terrordåd, oavsett om det är religiösa grupperingar eller 

våldsbejakande. Alliansregeringen tog frågan på stort allvar 

under sin tid vid makten och inledde ett långsiktigt arbete för att 

stärka Sveriges förmåga att hantera de nya hoten. 

Alliansregeringen avsatte resurser till olika former av 

avhopparverksamhet från extrema organisationer och utsåg en 

nationell samordnare mot våldsbejakande extremism. Detta var 

viktiga och nödvändiga steg som nu måste följas upp med 

konkreta handlingar i kommunerna.  

 

Den av vänstermajoriteten presenterade strategin behöver 

utvecklas och konkretiseras i hur det faktiskt ska arbetas. Det 

saknas också perspektiv från de olika stadsdelarnas erfarenheter 

och utmaningar. Framförallt saknar vi erfarenheten från de 

verksamheter som under en längre tid har arbetat med 
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problematiken.  De har viktiga erfarenheter och kontaktnät som 

staden vinner på att värna istället för att bygga upp ett eget 

parallellt system.   

 

Stockholms stad måste bemöta frågan om våldsbejakande 

extremism ur ett helhetsperspektiv, där förebyggande och tidiga 

insatser är avgörande men också stöd och kunskap till 

näromgivningen. När ungdomarna väl har rest utomlands är vi 

för sent ute.  

 

Det förebyggande arbetet bland ungdomar är på många sätt 

avgörande. Kunskap om vad som lockar ungdomarna att resa 

eller engagera sig i våldsbejakande grupper är här en 

maktfaktor. Det är genom att bygga upp positiva alternativ till 

engagemang och ungdomarnas eget förtroende som vi kan 

minska dragningskraften till våldsbejakande miljöer. Här har 

den frivilliga sektorn, civilsamhället och ungdomarnas 

närmiljöer en viktig roll. Det uppsökande arbetet är i det 

sammanhanget synnerligen viktigt. Genom ett relationsskapande 

fältarbete med representativa förebilder i riskmiljöer som har 

god lokal kännedom identifierar vi unga ledare som övriga 

vuxensamhället ofta gett upp på eller missat. Det är samtidigt 

viktigt att vi inte stigmatiserar utmaningarna till en specifik 

grupp eller område, vilket kan stärka dragningskraften bland 

ungdomarna än mer utan att arbetet rikta sig mot alla unga i 

riskmiljöer. 

  

Vi moderater vill därför trycka än mer på insatser som ökar 

kunskapen och förståelsen omkring frågan bland alla vuxna som 

kan möta ungdomarna i sin vardag. Det är viktigt att se till 

bredden av problematiken - det är inte alltid ungdomar som av 

olika skäl utmärker sig som är de mest riskutsatta. Det är därför 

lika viktigt att verka för ökad kunskap och förståelse bland 

stadens medarbetare som de vuxna som under fritiden möter 

ungdomar som kan riskera att rekryteras. Genom att öka deras 

kunskap och insikter kring unga som befinner sig i 

våldsbejakande miljöer ökar vi möjligheten att bryta en negativ 

tankespiral bland unga och motverka att fler rekryteras. Här är 

ungdomarnas fritid och närmiljö av största vikt.   

 

För de ungdomar som av olika skäl har rekryterats eller hamnat i 

våldsbejakande och/eller extrema miljöer måste Stockholms 

stad ha ett tydligt och effektivt arbete för att motivera och 

snabbt kunna hjälpa ungdomarna till att lämna dessa. Detta 

arbete måste bygga på individuella planer och vara långsiktiga. 
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Det är bara genom snabbt agerande som vi kan fånga upp och 

hjälpa ungdomarna innan det blir för sent. Lika väl är det viktigt 

att ge tydligt och konkret stöd till familj och omgivning som 

visar oro för en ungdom. Det måste finnas tydliga och 

tillgängliga kanaler dit man kan vända sig för stöd och råd.  

 

Majoriteten av Stockholms stads arbete för att motverka alla 

former av våldsbejakande extremism är ökad kunskap och 

förståelse för olika kulturer, religioner och bakgrunder. Det är 

inte alltid en rent religiös fråga eller att ställa det ena mot det 

andra. För att kunna arbeta förebyggande och minska konfliker 

är kunskap ett av de starkaste verktygen att tillgå. Genom att 

stärka ungdomars insikt och förståelse kan vi minska risken att 

ungdomar rekryteras till konfliktområden där olika åsikter ställs 

mot varandra.   

 

För de unga som har rest iväg och återkommit till Sverige måste 

först och främst den svenska rättsstaten agera i kombination 

med rätt stöd utifrån individens behov.  Vilka åtgärder som 

krävs beror på hur situationen ser ut kring varje person. Däremot 

ställer vi oss inte bakom att som vänstermajoriteten föreslår ge 

dem belöning i form av förtur och privilegier inom bostads- och 

arbetsmarknaden eller andra insatser - det är inte en lösning på 

de utmaningar vi ser eller att förebygga att fler unga rekryteras. 

Snarare är det att ge dem ytterligare en motivering till att 

krigsresande lönar sig  

Stockholm bör därför ta lärdom av andra länders erfarenhet och 

arbete, så som hur Danmark och Englandarbetar mot 

radikalisering och extremism. Skillnaden mot Stockholm stads 

arbete är tyvärr tydlig. I andra städer så som Köpenhamn har en 

oberoende expertgrupp arbetat fram konkreta åtgärder för att 

motverka radikalisering. I expertgruppen, ingår polis, 

förvaltningsdirektörer, socialchefer, psykologer och forskare. 

Moderaterna vill att Stockholm snarast knyter an in experter, 

myndigheter och civila organisationer i arbetet för att motverka 

radikalisering och politisk och religiös extremism. Stadens 

arbete måste bygga på den grundläggande förutsättningen att 

samarbete, informations- och kunskapsutbyte mellan de 

myndigheter som på olika vis har ett ansvar i frågan delas 

mellan berörda parter. Det handlar om socialtjänsten, polisen, 

kriminalvården, den vanliga vården och psykvården samt 

skolan. Alla insatser har värdefulla kunskaper och insikter om 
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hur det går att förhindra radikalisering, men de måste ges 

möjlighet att samarbeta med varandra för att arbetet ska lyckas. 

Det är även viktigt att personal inom vården, skolan och 

socialtjänsten utbildas i att kunna upptäcka tecken på 

radikalisering. Slutligen vill vi även att det civila samhället och 

trossamfund delar med sig av sina kunskaper och sin kompetens 

på området. Frivilligverksamheter som Fryshuset har lång 

erfarenhet och kompetens inom frågor som berör krigsresande 

och våldsbejakande extremism. Det är genom att ingå ett 

partnerskap med verksamheter så som Fryshuset, samt liknande 

aktörer, som Stockholms stad ges bästa möjliga utgångsläge att 

möta den allt mer allvarliga situation vi ser i Stockholms stad 

och i Sverige. Myndighetsutövning är inte en ensam lösning 

utan en samverkan mellan olika aktörer och insatser i vårt 

samhälle är avgörande. För många ungdomar som är i riskzonen 

att rekryteras eller vill lämna våldsbejakande grupper kan 

aktörer som inte regleras av myndighetsregler ha en annan 

förtroendeställning, vilket kan underlätta möjligheterna att nå 

och hjälpa ungdomarna.  Exempelvis är det viktigt att stödja 

frivilligorganisationers avhopparverksamhet och 

församlingarnas förebyggande arbete. Det är även ute i de 

enskilda församlingarna de först ser tendenser till eventuell 

radikalisering. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (FP) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  som svar på remissen anföra följande: 

 

Att arbeta mot våldsamma och extrema idéer och grupperingar 

är ständigt en central uppgift för en demokratisk rättsstat. I 

dagsläget ter sig den uppgiften än mer angelägen, i ljuset av att 

många unga stockholmare lockas av den så kallade Islamiska 

statens terrorläror. Även om våldsbenägen politisk och religiös 

extremism inte är någon ny företeelse gör omfattningen av 

problemet att det finns ett stort behov av samordning mellan 

olika delar av staden. 

 

Den remiss som nu har kommit på nämndens bord är märklig. 

Det finns inget färdigarbetat förslag att ta ställning till. Istället 

finns det två dokument, en inriktning från finansroteln och en 

strategi från socialnämnden, som på avgörande punkter 

motsäger varandra. Enligt finansroteln är det dokument som 

socialnämnden antog i våras en ”delstrategi” som reglerar 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 8/2015 

Sida 39 (56) 

2015-09-21 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

socialtjänstens arbete. Det är inte ett intryck man får när man 

läser själva strategin. Punkt 3 i strategin handlar t.ex. om hur 

ansvarsfördelningen ska se ut mellan stadsledningskontoret och 

socialförvaltningen, dvs. den försöker reglera sådant som ligger 

utanför socialtjänsten. 

 

Det är tydligt att finansrotelns inriktningsdokument är ett 

senkommet försök att rätta till de många brister som 

socialnämndens strategi är behäftad med. I finansrotelns 

inriktningsdokument återfinner man till exempel ett stärkt 

brottsofferperspektiv och ett tydligare fokus på att personer i 

extrema miljöer ska få hjälp att hoppa av. Det står nu också att 

staden ”inte ska vidta åtgärder som kan uppfattas premiera eller 

belöna brottsliga handlingar”. Vi välkomnar detta, även om det 

är anmärkningsvärt att något så självklart ska behöva sägas. 

 

Det står dock vidare att socialnämndens strategi har identifierat 

”en rad åtgärder” som riktar sig till personer som har stridit 

utomlands. Med tanke på att vissa av dessa åtgärder, såsom 

hjälp med bostad och försörjning, är ytterst kontroversiella är 

det olyckligt att inte finansroteln tydligare fastslår exakt vad det 

är man menar. Det är dock bra att man har förtydligat att 

åtgärderna ska rikta sig till personer som vill lämna den extrema 

miljön. Att det finns en motivation hos individen att förändra sitt 

liv är en förutsättning för att det offentliga ska kunna sätta in 

insatser. 

 

Man kan notera att den ursprungliga strategin anger att 

bostadsbolagen är viktiga samarbetspartners, men varken 

bostadsbolagen eller Bostadsförmedlingen är remissinstans. 

Kanske innebär det att man kommer att förbigå bostadsfrågan 

med tysthet i det som följer. 

 

Mellan raderna är remissen alltså ett ganska stort 

underkännande av den text som socialnämnden antog. Det visar 

att Folkpartiet haft rätt i vår kritik. 

 

I det fortsatta arbetet kan staden med fördel anamma många av 

de rekommendationer som presenterats av Köpenhamns 

expertgrupp mot radikalisering, vars rapport är ojämförligt 

mycket mer genomarbetad och vetenskapligt underbyggd än 

socialnämndens strategi. Bland expertgruppens förslag märks: 

 

 Att ge ett tydligt mandat till stadens medarbetare att gripa in 

tidigt vid tecken på att en ungdom är på väg att radikaliseras 
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för att erbjuda stöd och kontakt med personer utanför 

riskmiljön. 

 

 En särskild samordningsenhet med företrädare för 

myndigheter och andra aktörer inrättas som följer upp och 

sätter in insatser för personer i riskzonen för radikalisering. 

 

 Vikten av samarbete mellan kommunen och rättsväsendet 

vid övergång från kriminalvården. 

 

 Att skolan lär ut ett kritiskt förhållningssätt till information 

och budskap via sociala medier. 

 

 Att föräldrar till ungdomar som hotas av radikalisering får 

stöd i sitt föräldraskap, till exempel genom nätverk och 

coacher. 

 

 Att särskilda insatser görs med sikte på yngre barn som 

umgås med äldre ungdomar som är inblandade i 

extremistiska eller kriminella miljöer. 

 

 Att särskilt stöd ges till flyktingfamiljer som utsatts för våld 

eller trauma, eftersom vissa radikaliserade ungdomar är 

uppväxta i sådana familjer. 

 

 Att skolan arbetar långsiktigt med att förmedla 

medborgarskapets och demokratins värderingar. 

 

 Att utveckla metoder för att mäta effekten av insatser och 

utbyta erfarenheter med andra berörda kommuner. 

 

Dokumentet talar om samarbete med bostadsbolagen, men inte 

för att erbjuda boende åt hemvändande krigare, utan för att ge 

personal och boende kunskap om hur man kan ingripa om det 

finns oro för radikalisering.  

 

Det är vår förhoppning att det vidare arbetet kommer att leda till 

en genomarbetad och relevant strategi som kan tjäna som 

vägledning för de många aktörer inom staden som har att 

hantera denna svåra och extremt viktiga uppgift. 

 
Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S), Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. 

(MP) och Edith Ringmar (V) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt nedan: 
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I ett läge där extremistiska och våldsbejakande rörelser får ett 

större inflytande över både samhällsdebatten och människors 

vardag är det viktigt att Stockholms stad har en övergripande 

strategi för att hantera utmaningarna gällande demokrati och 

människors säkerhet. Därför välkomnar vi arbetet med en 

stadsövergripande strategi mot våldsbejakande extremism. 

 

Utgångspunkten i Socialnämndens remitterade förslag är riktig. 

Öppenhet, tolerans och respekt för demokratins spelregler är en 

solid värdegrund för stadens arbete. Likaså är det förstås 

nödvändigt att strategin tar sin utgångspunkt i alla människors 

lika värde. 

 

För att en strategi mot våldbejakande extremism ska bli 

framgångsrik är det viktigt att det klart framgår att staden aldrig 

kommer att acceptera hot eller våld som politiska uttrycksmedel. 

Staden måste vara tydlig med att den kommer medverka till att 

den typen av aktiviteter lagförs och beivras. Staden ska med alla 

tillgängliga medel bidra till att förebygga rekrytering till dessa 

rörelser. Stadens arbete ska också syfta till att skapa utvägar för 

människor som vill lämna dessa miljöer. 

 

Vi delar strategins målsättning att det är viktigt att staden finns 

till också för de som drabbas av extremismen i sin vardag. Det 

handlar såväl om traditionellt stöd till brottsoffer, som stöd till 

anhöriga till dem som valt att gå med i extrema rörelser. Stadens 

arbete måste bygga på tanken att minska konfliktytor och öppna 

för dialog och samverkan mellan medborgare. 

 

Det är också viktigt att strategin fokuserar på de områden där 

arbetet mot våldsbejakande extremism kräver extra insatser eller 

särskild samordning. Stadens stöd till personer i socialt utsatta 

situationer måste på individnivå ske efter 

likabehandlingsprincipen. Ett tidigare engagemang i en 

extremistisk rörelse ska vare sig diskvalificera eller leda till 

förtur till stadens stödverksamhet. 

 

Socialnämndens strategi skulle tjäna på att få ett mer utvecklat 

perspektiv på olika typer av våldsbejakande extremism. 

Åtgärderna i strategin måste omfatta bekämpandet av såväl 

högerextremism, de extremistiska autonoma rörelserna samt den 

våldsbejakande islamismen. 

 

Strategin kan också utvecklas när det gäller ledning och 

samordning av stadens insatser. Det är rimligt att den 
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samordnande funktionen finns nära stadens ledning för att 

underlätta samarbete och informationsflöde mellan stadens alla 

förvaltningar. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Om jag hade rösträtt hade jag lagt ett förslag till beslut som 

följande: 

 

Utbildningsnämnden förordar att en grundläggande revidering 

av Strategi mot våldsbejakande extremism genomförs med 

beaktande av vad som anförs nedan: 

 

Efter att den föreslagna Strategi mot våldsbejakande extremism 

mött betydande kritik framförde den nya majoriteten att 

strategin skulle ses över och att blocköverskridande samtal 

skulle inledas. Det är därför anmärkningsvärt att den nu 

remitteras helt oförändrad. 

 

Den kritik som framfördes grundade sig bland annat i att 

strategin inte företräder synsättet att människor som gjort sig 

skyldiga till brott, såsom folkmord eller liknande 

krigsförbrytelser, måste lagföras. 

 

Naturligtvis krävs insatser för att hjälpa människor som befunnit 

sig i våldsbejakande miljöer att bryta med dessa och komma 

tillbaka till ett ordnat liv på rätt sida lagen. Men brott av den 

dignitet som det i vissa fall här handlar om kan inte förringas. 

 

Vidare finns goda skäl för att föra samtal över blockgränserna i 

dessa frågor då det är önskvärt att en strategi som denna kräver 

långsiktighet. Det arbete som staden utför i syfte att hindra 

våldsbejakande extremism behöver kunna bedrivas oaktat om 

det är en Socialdemokratiskt ledd majoritet eller en 

Alliansmajoritet i Stadshuset. För att detta ska kunna bli 

verklighet krävs med andra ord en grundläggande revidering av 

strategin. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) anmälde ett ersättaryttrande enligt 

nedan: 

 

Finansborgarrådet Karin Wanngård (S) lovade i samband med 

kommunfullmäktiges sammanträde den 26 maj att strategin mot 

våldsbejakande extremism ska ses över och att 

blocköverskridande samtal ska inledas. Detta löfte kom efter 

omfattande kritik mot strategin från bland annat 

Kristdemokraterna och övriga allianspartier. Det faktum att 
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strategin nu remitteras, helt oförändrad, är anmärkningsvärt. 

Kristdemokraternas uppfattning är att strategin måste omarbetas 

från grunden.  

 

Våldsbejakande islamistisk extremism utgör det största hotet 

mot vårt samhälle. Om detta är terrorforskarna överens. Trots 

det undviker majoriteten att tala om denna form av extremism. 

Bristen på konkretion och det faktum att strategin diskuterar 

extremism utifrån ett väldigt brett perspektiv gör att åtgärderna 

blir allmänt hållna, att vi riskerar att nå fel målgrupper och att 

samhället inte utför rätt form av preventiva insatser. 

 

Kristdemokraterna vill se en ökad konkretion i strategin. Fokus 

måste ligga på förebyggande åtgärder, avradikalisering och att 

få extremister att lämna strukturer och sammanhang som är 

antidemokratiska. Kristdemokraterna vill inrätta ett 

länsgemensamt centrum som jobbar med avhopparverksamhet, 

likt Fryshuset har för högerextremister. Vi vill använda 

eventuella avhoppare i arbetet med att motverka extremism och 

förordar en konkret handlingsplan för att motverka 

radikalisering och våldsbejakande islamistisk extremism, 

snarare än en fluffig och allmänt hållen strategi. 

 

För att det förebyggande arbetet ska vara framgångsrikt krävs 

samverkan mellan polis, fritidsgårdar, skola och socialtjänst 

m.fl. Det är av stor vikt att kartlägga extrema grupperingar och 

förhindra att unga personer hamnar i dessa sammanhang. I 

denna samverkan är det viktigt att involvera moskéerna. Ett 

liknande arbete pågår redan i bl.a Haninge kommun.  

 

Sverige har under de senaste åren tagit emot tusentals flyktingar 

från kriget i Syrien och Irak. De kommer med fruktansvärda 

berättelser om vad de har varit med om. Islamiska staten, IS, 

begår fruktansvärda brott mot mänskligheten. Deras ondska, 

bestialiska terror och vidriga förakt mot allt vad människovärde 

heter tycks inte ha någon botten. Det handlar om korsfästelse av 

kristna, våldtäkter mot barn, kvinnor som säljs som sexslavar, 

fördrivning av folkgrupper och massavrättningar. Det som pågår 

är fullskaligt folkmord och etnisk rensning. En del av de 

terrorister som utför dessa terrorhandlingar kommer från vårt 

land, Sverige. De har valt att ansluta sig till IS och har därmed 

valt att delta i och stödja de gärningar som IS gör sig skyldiga 

till. 
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I strategin som nu är ute på remiss finns bland annat följande 

formuleringar om hur staden ska arbeta med de som återvänder 

till Sverige: 

Personer som deltagit i strider behöver sannolikt hälsoinsatser, 

därför är lokal samverkan mellan stadens socialtjänst 

(socialpsykiatri och missbruksvård) och landstinget (psykiatri, 

vårdcentraler) viktiga. Andra viktiga frågor kan vara stöd till 

försörjning, arbetsmarknadsinsatser och bostadsfrågan 

För oss kristdemokrater står det klart att personer som 

återvänder till Sverige efter att ha deltagit i fruktansvärda brott 

mot mänskligheten ska hanteras som krigsförbrytare. Det är 

provocerande att strategin föreslår att förbrytare ska ha stöd till 

jobb och bostad, snarare än att ställas inför rätta. Det är djupt 

oetiskt och respektlöst mot flyktingar som lever med 

erfarenheter från vad dessa förbrytare gjort mot dem i Syrien 

och Irak.  Det är även viktigt att de personer som överväger att 

delta i strider med IS vet vad som i sådana fall väntar när de 

kommer hem, dvs. att det kommer att ställas inför rätta och 

dömas till hårda fängelsestraff. 

Kristdemokraterna förordar att hela strategin återremitteras och 

omarbetas i grunden. 
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§ 19   

Barns och ungas rätt vid tvångsvård, förslag till ny LVU 

(SOU 2015:71) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1202/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

24 augusti 2015, dnr 1.6.1-7994/2015. 

 

Ärendet gäller ett remissvar på slutbetänkandet Barns och ungas 

rätt vid tvångsvård, förslag till ny lag om vård av unga LVU 

(SOU 2015:71).  

 

Betänkande innehåller flera olika förslag. Utredaren anser att 

barnrättsperspektivet behöver stärkas i tvångsvården för barn 

och unga och att det kräver en omarbetning av dagens LVU. 

Utredningen föreslår därför en ny lag om tvångsvård för barn 

och unga samt lämnar också flera förslag som syftar till en 

samlad satsning på förbättringar av samhällsvården för barn och 

unga. 

Utbildningsförvaltningen ställer sig bakom förslagen i 

utredningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med grundskoleavdelningen och ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  som svar på remissen överlämna följande: 

 

Vi välkomnar i grunden förslaget till ny LVU. Det är mycket 

välkommet att barnperspektivet nu stärks och att en del av de 

brister som funnits med den gamla lagen kan rättas till.  

 

En lyckad skolgång är den viktigaste skyddsfaktorn för att 

förhindra utanförskap hos unga. Därför välkomnar vi 

utredningens förslag att i både socialtjänstlagen och hälso- och 

sjukvårdslagen införa likalydande bestämmelser om samarbete 

inför, under och efter en placering.  

 

Barn som är placerade har ofta särskilda behov relaterade till sin 

inlärning. Det finns intressanta forskningsansatser på området. 

Sedan några år pågår i Stockholm och ett antal andra svenska 

städer projektet SkolFam. När resultatet av den pågående 

utvärderingen på riksnivå är klar bör regeringen titta på om detta 

är något som kan användas för att stärka stödet till placerade 

barn i sin skolgång. I mellantiden kan och bör Stockholms stad 

gå vidare med att implementera lärdomarna i ordinarie 

verksamhet. 

 

Det finns i Stockholm och Sverige ett antal barn som missar 

stora delar eller hela sin skolpliktiga skolgång därför att 

föräldrarna håller dem borta från undervisningen utan att sociala 

myndigheter kan agera, något som har potentiellt mycket svåra 

och destruktiva effekter för barnens möjligheter till ett 

självständigt liv. Vi anser att Socialtjänstlagen behöver 

förtydligas med att långvarigt och medvetet brytande av 

skolplikten kan vara grund för ingripande.  

 

Utredningen bedömer att det finns ett fortsatt behov av 

bestämmelsen 22 § LVU (det så kallade mellantvånget), men ser 

också att kommunerna ofta anger att dessa bestämmelser idag 

används i ringa utsträckning, delvis p.g.a. en osäkerhet gällande 

deras tillämpning. Vi ser positivt på att kravet på 

vårdnadshavarens samtycke vid fortsättning av vård vid 
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frivilliga placeringar mjukas upp för äldre barn. Det måste vara 

barnets bästa som står i centrum. 

 

Barn som omhändertas enligt LVU kan placeras i det egna 

hemmet. Detta är en relativt sällsynt men dock förekommande 

form av placering. Vi ser gärna att möjligheterna att använda 

den placeringen blir färre och att placering i det egna hemmet 

inte förekommer när det rör sig om barn och unga som befinner 

sig i eller är på väg in i kriminella eller på andra sätt antisociala 

miljöer. 
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§ 20  

Ett gemensamt ansvar för mottagande av nyanlända 

Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr 110-1093/2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 augusti 2015, dnr 1.6.1-7743/2015. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat promemorian ”Ett gemensamt 

ansvar för mottagande av nyanlända”.  

 

För att säkerställa att etablering snabbt kan påbörjas föreslås i 

promemorian en ny lag som innebär att kommuner kan anvisas 

att ta emot nyanlända för bosättning oavsett om kommunen har 

en överenskommelse om mottagande eller inte.  

 

Förvaltningen instämmer i vikten av snabb etablering, särskilt 

för barn och ungdomar, som då kan ges kontinuitet i sin 

skolgång och möjlighet att utvecklas i en normaliserad tillvaro. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 

Cecilia m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stockholms stad möter, precis som många andra kommuner runt 

om i landet, allt fler människor som söker sig hit för att börja ett 

nytt liv utan krig och otrygghet. Detta ställer stora krav på 

svenska kommuner vad gäller ett gott mottagande och inte minst 

bostäder och sysselsättning.  
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Fler svenska kommuner måste ta ett större ansvar för 

mottagandet. Utmaningen är gemensam för hela landet och det 

är inte rimligt att vissa kommuner idag tar ett stort ansvar 

samtidigt som andra kommuner avstår. I de avtal som skrivs 

mellan Migrationsverket och kommunerna gällande mottagande 

av nyanlända finns alltför stor flexibilitet för kommunerna att 

inte leva upp till sina löften. Vi vill därför att kommunerna ska 

vara bundna av de avtal om mottagande som kommunen valt att 

ingå.  

 

De allra flesta kommuner har redan ett avtal med 

Migrationsverket om att ta emot flyktingar. Samtidigt är detta en 

utmaning som regeringen inte kan smita undan och lägga över 

ansvaret på kommunerna. Staten måste ta ett större ansvar för att 

underlätta kommunernas redan ansträngda situation i frågan. Ett 

led i detta skulle kunna vara att staten utökar sitt ansvar för 

etableringsersättningen som utgår till kommunen och att staten 

erbjuder mer stöd och resurser insatser som tillexempel 

undervisning för nyanlända. Det gäller också att regeringen 

presenterar konkreta förslag på hur integrationen kan bli bättre, 

fler kan få sitt första jobb samt hur bostadsbyggandet kan öka 

för att möta de utmaningar vi ser. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande från (M). 
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§ 21   

DigIn - digital arkivstrategi för Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 329-1203/2014 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänstutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 augusti 2015, dnr 1.6.1-6958/2015. 

 

Stockholms stads verksamheter ska ha Sveriges mest 

transparenta informationshantering som säkerställer öppenheten 

och demokratin idag och i framtiden. Den svenska 

offentlighetslagstiftningen garanterar alla en god tillgång till den 

information som skapas i det offentliga. Stadsarkivet ansvarar 

för att stödja stadens verksamheter i arbetet med att skapa denna 

tillgång.  

 

Som ett led i detta arbete har stadsarkivet på uppdrag av 

kulturnämnden tagit fram ”DigIn – digital arkivstrategi för 

Stockholms stad”. Den viktigaste uppgiften var att ta fram en 

strategi för hur Staden ska säkerställa den digitala 

informationens kvalitet och tillgänglighet. 

 

Förvaltningen har inga invändningar eller tillägg att göra till 

föreslagen arkivstrategi. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänstutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22   

Ansökan om bidrag för studier vid svensk skola i utlandet 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan från vårdnadshavarna 

för Leopold Reimers om att hela, eller del av, skolpengen 

ska föras över till Svenska Skolan i London under ett år. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 september 2015, dnr 4.2.4-8015/2015. 

 

Fråga om rätt till skolpeng för studier vid svensk skola i utlandet 

då en förälder ska tjänstgöra utomlands. Förvaltningen föreslår, 

i enlighet med utbildningsnämndens tidigare beslut i samma typ 

av ärenden, att ansökan ska avslås. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan från vårdnadshavarna 

för Leopold Reimers om att hela, eller del av, skolpengen 

ska föras över till Svenska Skolan i London under ett år. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 23   

Montessoriförskolan Cirkus ./. Stockholms stad genom 

dess Utbildningsnämnd 

Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar bilaga 1 till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

Förvaltningsrätten i mål nr 17954–15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 september 2015, dnr 1.8.1-8166/2015. 

 

Utbildningsnämnden fattade den 11 juni 2015 beslut om 

föreläggande förenat med vite om att förskolan, med undantag 

för två korta perioder, har saknat förskollärare sedan 2009.  

Huvudmannen har överklagat nämndens beslut och 

förvaltningsrätten i Stockholm har den 26 augusti 2015, i mål nr 

17954–15, avdelning 33, förelagt utbildningsnämnden att yttra 

sig över inlämnat överklagande.  

 

Förvaltningen bedömer att de nya uppgifterna som inkommit 

tillsammans med överklagandet inte påverkar den bedömning 

som gjordes i beslutet från den 11 juni 2015 och att detta därför 

ska kvarstå oförändrat. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar bilaga 1 till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

Förvaltningsrätten i mål nr 17954–15, avdelning 33. 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. 
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3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 24   

Återkallande av godkännande att bedriva pedagogisk 

omsorg enligt skollagen 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 26 kap. 13 § 

skollagen att återkalla huvudmannen NN godkännande att 

enligt skollagen bedriva pedagogisk omsorg. Beslutet gäller 

från och med den 31 oktober 2015. 

2.  Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 september 2015, dnr 13-453/3128. 

 

Den 19 januari 2015 fattade nämnden ett uppföljande 

tillsynsbeslut där huvudmannen, ålades att åtgärda vissa brister. 

Föreliggande ärende är en uppföljning av detta beslut.  

 

Uppföljningen har genomförts genom en granskning av 

inkomna handlingar som utbildningsnämnden begärt i enlighet 

med tillsynsbeslutet den 19 januari 2015, intervju med 

huvudmannen den 1 juni 2015 samt ett uppföljande 

tillsynsbesök den 2 juni 2015.  

 

Genomförd uppföljning visar att huvudmannen har bristande 

förutsättningar att följa de föreskrifter som gäller för 

verksamheten. Huvudmannens bristande förutsättningar har 

visat sig i form av bristande insikt hos huvudmannen avseende 

de normer och värden som föreskrivs i skollagen, brister i 

barnsäkerheten i miljön, bristande insikt avseende arbetet med 

barn i behov av särskilt stöd, avseende anmälningsskyldigheten 

om ett barn far illa och tystnadsplikten samt bristande 

uppföljning och utvärdering (25 kap. 2, 6, 7, 10 §§ och 29 kap. 

14 § skollagen, 14 kap. 1 § socialtjänstlagen, Läroplan för 

förskolan [Lpfö98], samt Stockholms stads riktlinjer för rätt till 

bidrag för enskild pedagogisk omsorg).  

 

Allvaret i ärendet förstärks av att nämnden i två tidigare beslut 

påtalat huvudmannens ansvar att bedriva pedagogisk omsorg i 

enlighet med skollagens kvalitetskrav och allvaret i att inte 

avhjälpa ett föreläggande. Förvaltningen vill framhålla att 

huvudmannen därmed även har haft lång tid på sig att åtgärda de 

brister som påtalats samt att förvaltningen därutöver upprepade 

gånger erbjudit huvudmannen möten för att genom råd och stöd 

klargöra tidigare tillsynsbesluts omfattning och innehåll.    
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 

Huvudmannens bristande förutsättningar att följa de föreskrifter 

som gäller för verksamheten medför att barnens behov av 

omsorg och god pedagogisk verksamhet inte tillgodoses. 

Verksamhetens missförhållanden har inte avhjälpts trots 

upprepade förelägganden och trots den långa tid – sedan den 21 

augusti 2013 - som huvudmannen har haft på sig att åtgärda 

bristerna.  

 

Förvaltningen föreslår därför att nämnden beslutar att 

huvudmannen godkännande att bedriva pedagogisk omsorg 

enligt skollagen återkallas i enlighet med 26 kap. 13 § 

skollagen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning och i samarbete med stadsledningskontorets 

juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 26 kap. 13 § 

skollagen att återkalla huvudmannen NN godkännande att 

enligt skollagen bedriva pedagogisk omsorg. Beslutet gäller 

från och med den 31 oktober 2015. 

2.  Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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stockholm.se 

 

§ 25  

Övriga frågor 

Inga övriga frågor anmäldes. 


